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Parafering 
<li>11-06-2024:  Wethouder</li><li>11-06-2024:  Programmamanager Meedoen (Welzijn, Zorg en 
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* 13-06-2024: Teammanager Concernstaf en Adjunct-secretaris 
 
 
 

Definitieve akkoord 
18-06-2024 
 
B & W d.d.:  18-06-2024 
 

Besluit 
1. Medewerking te verlenen aan het verzoek van het COA om circa 20 extra 
asielzoekers tot en met 31 december 2024 onderdak te bieden in het Holiday 
Inn hotel in Deventer 
2. De bevoegdheid tot het, namens de gemeente, aangaan van de 
bestuursovereenkomsten hiervoor te mandateren aan wethouder De Geest 
3.  De burgemeester te verzoeken om wethouder De Geest volmacht te verlenen om 
de bestuursovereenkomsten namens de gemeente te ondertekenen 
4. De raadsmededeling vast te stellen en aan te bieden aan de raad 
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken 
 

Inleiding 
De gemeente Deventer vindt het haar maatschappelijke verantwoordelijkheid om 
mensen die gevlucht zijn voor oorlog en geweld hulp te bieden. Het COA biedt 
hulp en onderdak, maar de opvangcapaciteit van het COA blijft onder zware druk 
staan.  Op dit moment verblijven ruim 61.000 bewoners in de COA-opvang, 
inclusief (crisis)noodopvang, waarvan ongeveer 19.600 vergunninghouders. Hiermee 
is de asielopvang vol. De instroom van nieuwe asielzoekers gaat onverminderd 
door, eind 2024 is de prognose dat de vraag naar asielopvang verder op zal lopen 
naar 96.000 opvangplekken, zo is bekend gemaakt door het ministerie van Justitie 
en Veiligheid. Dit betekent dat het COA veel nieuwe locaties nodig heeft. 
 
Om te voorkomen dat een soortgelijke situatie ontstaat zoals vorig jaar in Ter 
Apel en daardoor crisisnoodopvang in sporthallen weer actueel wordt, is het COA 
dringend op zoek naar andere opvangmodaliteiten voor vluchtelingen. Zij doet 
onder meer een  beroep op Deventer om tot eind 2024 de opvang in het Holiday Inn 



 
hotel op te vangen tot 100 opvangplekken. Eerder was besloten om maximaal 60-80 
vluchtelingen op te vangen, tot nu toe werden daar maximaal 56 van benut. Het 
gaat nu om een feitelijke ophoging van 20.  
 
Er dient een aangepaste omgevingsvergunning te worden aangevraagd door het COA 
omdat tijdelijk van het bestemmingsplan moet worden afgeweken en er meer 
asielzoekers zullen worden opgevangen. 
 
 
 

Beoogd maatschappelijk resultaat 
Ongeacht de landelijke politieke ontwikkelingen blijft lokaal de noodzaak voor 
opvang en huisvesting bestaan. Als gemeente vinden we het daarom belangrijk om 
op humane wijze vluchtelingen op te vangen en te huisvesten. 
 
 
 

Kader 
* Vreemdelingenwet 2000 
* Wet Centraal Orgaan opvang asielzoekers 
* Bijstandsverzoek bevoegd gezag ten aanzien van opvang asielzoekers 
 
 
 

Betrokken partijen en participatie 
Het Holiday Inn hotel is akkoord met de opvang van 100 vluchtelingen. Dit is de 
helft van het hotel, de andere helft is beschikbaar. In eten, drinken en 
schoonmaak wordt voorzien. Er worden kantoorruimtes in hotelkamers gecreëerd 
voor vluchtelingenwerk, gezondheidszorg asielzoekers (GZA) en begeleiding. Het 
college spreekt met het COA af dat alles rondom deze opvang waaronder de 
communicatie met de omgeving voor rekening is van het COA. 
 
 
 

Toelichting op participatiebeleid 
 
 

Argumenten voor en tegen 
Argumenten voor: 
* Als elke gemeente haar steentje blijft bijdragen voorkomen we  excessen zoals 
vorig jaar in Ter Apel; 
* Er lijken niet direct conflicterende functies in de nabije omgeving te zijn; 
* Het is onze humane en wettelijke plicht om statushouders en asielzoekers 
een goed onderkomen te geven. 
 
Argumenten tegen: 
 
* Deventer heeft al veel verschillende opvangplekken gerealiseerd, waardoor het 
maatschappelijke draagvlak lijkt te verminderen; 
* Nieuwkomersonderwijs staat onder fikse druk; 
* De opvang in hotels, leidt ertoe dat het aantal hotelkamers voor een langere 
periode uit de markt wordt genomen, waardoor het aanbod voor 
hotelovernachtingen (toeristen, zakelijke bezoekers, congresgangers) minder 
wordt.  
 
 
 

Financiële consequenties en dekking 



 
Geen directe financiële consequenties, de kosten zijn voor het COA. We krijgen 
een vergoeding via het faciliteitenbesluit. Wellicht dat er (te overziene) 
economische gevolgen zijn m.b.t. minder toerisme mogelijkheid. 
 
 
 

Openbaarmaking en communicatie 
Het COA zorgt voor de omgevingscommunicatie en stemt dit af met de gemeente 
Deventer.  
 
 

 

Aanpak en uitvoering 
Indien het college geen bezwaar heeft zal het COA met de gemeente een nieuwe 
bestuursovereenkomst afsluiten waar nadere afspraken in kunnen worden 
gespecificeerd, zoals de wens om vluchtelingen die een band hebben opgebouwd met 
Deventer ook aan Deventer te koppelen. De locatiemanager van AZC Schalkhaar zal 
de eerste contactpersoon zijn, COA zal er op werkdagen zijn, daarnaast zal er 
24/7 begeleiding aanwezig zijn, dus er is altijd een aanspreekpunt. Het COA zal 
een aangepaste omgevingsvergunning voor een tijdelijke afwijking van het 
bestemmingsplan moeten indienen. 
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Inleiding 
Om een bijdrage te leveren aan de opvang van asielzoekers heeft het college 
besloten om (op verzoek van het COA) medewerking te verlenen om de opvang in 
Holiday Inn voor de opvangduur van 1 januari 2024 tot en met 31 december 2024 op 
te hogen tot 100 plekken. Eerder was besloten om maximaal 60-80 vluchtelingen op 
te vangen, tot nu toe werden daar maximaal 56 van benut. Het gaat nu om een 
feitelijke ophoging van 20.  
 
Kader 
* Vreemdelingenwet 2000 
* Wet Centraal Orgaan opvang asielzoekers 
* Bijstandsverzoek bevoegd gezag ten aanzien van opvang asielzoekers 
 
Kern van de boodschap 
Ongeacht de landelijke politieke ontwikkelingen blijft lokaal de noodzaak voor 
opvang en huisvesting bestaan. Als gemeente vinden we het daarom belangrijk om 
op humane wijze vluchtelingen op te vangen en te huisvesten.  
 
Nadere toelichting 
Om te voorkomen dat een soortgelijke situatie ontstaat zoals vorig jaar in Ter 
Apel en daardoor crisisnoodopvang in sporthallen weer actueel wordt, is het COA 
dringend op zoek naar andere opvangmodaliteiten voor vluchtelingen. Zij doet 
onder meer een  beroep op Deventer om tot eind 2024  de opvang in het Holiday 
Inn hotel op te vangen tot 100 opvangplekken. De locatiemanager van AZC 
Schalkhaar zal de eerste contactpersoon zijn, het COA zal er op werkdagen zijn, 
daarnaast zal er 24/7 begeleiding aanwezig zijn, dus er is altijd een 
aanspreekpunt.  
 
De opvangcapaciteit van het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) blijft 
onder zware druk staan, waarbij de zorgwekkende situatie in Ter Apel tekenend is 
voor wat er landelijk speelt.  
 
Op dit moment verblijven ruim 61.000 bewoners in de COA-opvang, inclusief 
(crisis)noodopvang, waarvan ongeveer 19.600 vergunninghouders. Hiermee is de 
asielopvang vol. De instroom van nieuwe asielzoekers gaat onverminderd door, 
eind 2024 is de prognose dat de vraag naar asielopvang verder op zal lopen naar 
96.000 opvangplekken, zo is bekend gemaakt door het ministerie van Justitie en 
Veiligheid. Dit betekent dat het COA veel nieuwe locaties nodig heeft. 
 
Het Holiday Inn hotel is akkoord met de opvang. In eten, drinken en schoonmaak 
wordt voorzien. Er worden kantoorruimtes in hotelkamers gecreëerd voor 
vluchtelingenwerk, gezondheidszorg asielzoekers (GZA) en begeleiding. Het 
college spreekt met het COA af dat alles rondom deze opvang waaronder de 
communicatie met de omgeving voor rekening is van het COA. 


